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»بايدن« نماد ناتواني امريكا
 روزنامه كيهان در يادداش��ت ديروز خود سفر 
نمايشي توأم با شكست بايدن به منطقه را مورد 
ارزيابي قرار داده و نوشته است: اگر براي ناتواني 
امريكا در قرن بيست ويكم به  دنبال يك ما به ازاي تصويري باشيم، شايد هيچ 
چيزي بهتر از تصوير جو بايدن در قامت رياست جمهوري ايالات متحده 
نباش��د. پيرمرد فرتوتي كه نه در نشس��ت هاي چندجانبه ك��ه حتي در 
ديدارهاي دوجانبه هم چُرت مي زند، در سخنراني هاي عمومي پرت و پلا 
مي گويد، راه را گم مي كند، از پل��كان هواپيما چندين بار مي افتد و با افراد 
خيالي دست مي دهد و خوش و بش مي كند. او براي پوشاندن اين نواقص 
مجبور است نمايش سلامتي و تندرستي بازي كند اما درست در زماني كه 
مشغول دوچرخه سواري براي نشان دادن آمادگي جسماني اش است با يك 
توقف ساده به زمين مي خورد و در آخرين مورد هنگام سخنراني ناگهان از 
دهانش مي پرد كه سرطان دارد و حالا چند روزي است كارمندان كاخ سفيد 
را به زحمت  انداخته تا رس��انه ها را مجاب كنند كه حال رئيس شان خوب 
است! آنها مجبورند تصوير رئيس جمهور ناتوان و پرحاشيه شان را در افكار 
عمومي ترميم كنند؛ كاري كه در اين س��ال ها بارها انجام داده اند. چنين 
وظيفه اي براي ترميم چهره ناتوان ايالات متحده نيز وجود دارد. سفر بايدن 
به منطقه غرب آسيا با همين نمايش ها آغاز شد؛ سفري كه صرف انجام آن 
يك شكست براي ايالات متحده بود اما سعي ش��د با اضافه كردن دستور 
كارهاي جانبي به آن، هدف اصلي در ميان اهداف جانبي پنهان شود و به 
عقب نشيني مفتضحانه بايدن از سياست هايش، وجهه اي آبرومندانه دهد. 
با اين حساب تنها دستاورد بايدن از اين س��فر »كرونا« بود، حالا بيماري 

ديگري نيز به امراض پيرمرد 79 ساله امريكايي اضافه شده است. 
........................................................................................................................

 بازدارندگي نوين در منطقه
 يا چپاول نوين

 روزنام��ه جام جم اما س��فر بايدن به 
منطقه را از نگاه ديگري تحليل كرده 
و نوش��ته اس��ت: در چند دهه اخير 
منطقه غرب آسيا محل اجراي طرح هاي مختلف امنيتي توسط امريكا 
بوده  است. آخرين طرحي كه اجرا شد و منطقه را وارد تحولات پرآشوب 

كنوني كرد، طرح خاورميانه جديدتر اوباما بود. 
بر اس��اس اين اتفاق، امريكايي ها تصور مي كردند ديگر قدرت رقيب و 
 مزاحم براي رژيم اش��غالگر قدس نمانده  است  و سال ها طول مي كشد 
كش��ورهاي منطقه خود را بازيابند و در اين مدت رژيم صهيونيس��تي 
مي تواند ضمن تثبيت، آرايش جديد را شكل دهد. در واقع و  در عمل، 
موازنه را به ص��ورت تصنعي به نف��ع آن رژيم تغيير دادند. نويس��نده 
اضافه كرده اس��ت: آنچه در ذهن امريكايي هاست ش��كل دادن نظم 
جديد در خاورميانه در رقابت و  مقابله با تهديد چين و روسيه در كنار 
برجسته سازي تهديد ايران با استفاده از شبكه كردن كشورهاي عربي 
با همديگر اس��ت تا از اين طريق بتوانند امكانات و  تسليحاتي را كه به 
منطقه فروخته اند، در قالب يك سيستم پيچيده كنترل كنند و به كار 
گيرند و از طرفي مبتني بر آن نظم مدنظرشان را شكل دهند. اين حلقه 
نخست ش��كل دادن نظم و آرايش اوليه آن است و پس از آن لايه هاي 
بعدي شكل خواهند گرفت. بر اساس يك فرمول ساده، شكل  دادن نظم، 
تابع اراده قدرت هاي مداخله گر و س��اخت دروني قدرت در هر منطقه 
است، بر اين اساس نه امريكا توان و قدرت س��ابق را دارد و نه از سوي 
ديگر كشورهاي منطقه به لحاظ ساخت دروني همانند سال هاي قبل 
هستند. منطقه غرب آسيا به بركت مقاومت و خون شهداي مقاومت 
بيدار شده  است  و ملت هاي منطقه بيدار هستند و اين طرح جديد كه 

چشم به دارايي هاي آنان دوخته  است، شكست خواهد خورد. 
........................................................................................................................

از راه فشار بر ايران به جايي نمي رسند
روزنامه آرمان ملي در يادداشت ديروز خود 
درباره سرنوشت برجام نوشته است: با توجه 
به صحبت ه��اي رئيس ش��وراي راهبردي 
روابط خارجي، ايران خيلي آمادگي ندارد كه 
وارد قراردادي شود و امضا كند كه امريكايي ها باز هم دو سال ديگر آن 
را نقض كنند و از آن خارج شوند، مثلًا خانم نيكي هيلي يا افرادي مثل 
مايك پنس كه خود يكي از كانديداهاي انتخابات رياس��ت جمهوري 
آينده امريكا هس��تند، مي گويند كه برجام را پاره مي كنيم. خب اينها 
مسائلي است كه بايد حل شود. بايدن مي گويد ما نمي توانيم قول دهيم 
كه در زمان رئيس جمهور بعدي چه اتفاقاتي در خصوص برجام بيفتد، 
خب پس بيايند و راه هاي ديگري پيدا كنند. قبل از اينكه مذاكرات وين 
به پايان برسد، پيشنهاداتي را داديم كه از اين طريق مي توان به توافق 
رسيد. خب طرفين راهكار سومي پيدا كنند كه اطمينان ايران را جذب 
كنند. علاوه بر آن غربي ها ب��ه ويژه امريكا چه اصراري روي مس��ائل 
پادماني و آژانس دارند؛ اينكه بخواهند تأكيد كنند و شوراي حكام زمان 
سه ماهه براي ايران در نظر بگيرد كه اگر ايران همكاري نكند، قطعنامه 
دومي صادر شود. اينها حركاتي نيست كه بگوييم در راستاي به نتيجه 
رسيدن يك توافق اس��ت. غربي ها اگر مي خواهند از طريق فشار روي 
ايران كار كنند و به نتيجه برسند، طبيعتاً جواب نمي دهد و تا حالا نيز 
جواب نداده است. اروپايي ها بايد روي امريكا فشار بياورند و فضا را براي 
ايران باز كنند كه چراغ سبزهايي را براي رسيدن به توافق به ايران نشان 
دهند. نه اينكه صرفاً بگويند كه تا بسته شدن پنجره توافق چند هفته 
بيشتر وقت نيست. هر چند سال هاست گفته مي شود چند هفته بيشتر 

وقت نيست و اتفاقي نيفتاده است. 
........................................................................................................................

آثار مخرب معاملات فردايي
روزنامه صبح نو در سرمقاله ديروز خود به بهانه يك 
استفتا از رهبر معظم انقلاب درباره حكم شرعي 
»معاملات فردايي« نوشته اس��ت: در سال هاي 
اخير بازاري غيررسمي در اقتصاد كشور تشكيل شده است كه اصطلاحاً 
به آن بازار معاملات فردايي گفته مي ش��ود؛ معاملاتي كه غيرشرعي و 
غيرقانوني است، چراكه در اين معاملات اساساً ارز يا سكه خريد و فروش 
نمي ش��ود، بلكه تغييرات قيمت را پيش بيني مي كنند و بر اساس آن 
قيمت فردايي ارز و سكه پيش بيني مي شود و تفاوت قيمت امروز و فردا 
بين طرفين جابه جا مي شود. همچنين تحويل فيزيكي ارز و سكه نيز 

اساساً موضوعيتي ندارد. 
در جديدترين اس��تفتا از رهبر معظم انقلاب در خصوص حكم شرعي 
معاملات فردايي ارز و طلا، ايشان اينگونه پاسخ دادند كه »به  طور كلي 
اگر كسب درآمد صرفاً بر اساس پيش بيني نوسانات قيمت ارز و سكه و 
طلا و مانند آنها باشد و خريدوفروش ارز يا چيزهاي ديگر صورت نگيرد، 

مشروع نيست.«
نويسنده اضافه كرده است: فارع از غيرش��رعي بودن اين معامله، بازار 
فردايي اثر مخربي هم بر بازار ارز دارد و باعث نوس��ان نرخ ارز مي شود. 
فروش��ندگان دلار فردايي، دلاري ندارند و به  صورت صوري، در قالب 
حواله و براي تهييج بازار و بالا بردن قيمت ارز، معامله را انجام مي دهند، 
به  طور مثال اگر دلار امروز ۲9هزار تومان باشد و فردا با قيمت ۳۰هزار 
تومان به فروش رود، اين مابه التفاوت به جيب دلال مي رود. در يك نگاه 
مبلغ بالايي نيست اما به دليل اينكه اين معاملات در رقم هاي بالا انجام 
مي شود، س��ود زيادي از آن حاصل خواهد شد اما نتيجه آن عدم ثبات 
در بازار ارز است، از همين رو بر اس��اس ويرايش جديد قانون مبارزه با 
قاچاق كالا و ارز كه به  تازگي از سوي رئيس مجلس به دولت ابلاغ شده 
اس��ت)فروردين 14۰1(، معاملات فرداي��ي ارز غيرقانوني و در حكم 

قاچاق خواهد بود.

عل�ت اينك�ه مش�كلات اقتص�ادي ح�ل نمي ش�ود، اي�ن 
اس�ت ك�ه نس�بت ب�ه اقتص�اد فه�م فرهنگ�ي نداري�م. 
به گزارش راه دان��ا، محمدباقر قاليباف، رئي��س مجلس در دهمين 
اجلاس رايزنان فرهنگي جمهوري اس��لامي كه در محل س��ازمان 
فرهنگ و ارتباطات اس��لامي برگزار ش��د، اظهار داش��ت: بسياري 
از مشكلات كش��ور با نگاه فرهنگي قابل حل اس��ت. اگر بسياري از 
انديشمندان به تازگي بر اهميت فرهنگ پي برده اند، بايد گفت كه 
انقلاب اس��لامي بر پايه فرهنگ شكل گرفته اس��ت و ما پيش تر به 
اهميت اين موضوع پي برده اي��م. وي با تأكيد بر ضرورت وجود نگاه 
فرهنگي در بسياري از مسائل همچون اقتصاد گفت: بايد توجه داشت 
علت اينكه مشكلات اقتصادي حل نمي شود اين است كه نسبت به 
اقتصاد فهم فرهنگي نداريم. رئيس مجلس با اشاره به عظمت و عمق 

نفوذ انقلاب اسلامي گفت: بي شك در چهار دهه گذشته امريكايي ها 
به اين نتيجه رس��يده اند كه به ش��يوه نظامي نمي توان جمهوري 
اسلامي را شكس��ت داد، از اين رو بر حوزه فرهنگي و تغيير باور ها و 
مديريت ها سرمايه گذاري كرده اند. وي همچنين با اشاره به اهميت 
انقلابي بودن مديران گفت: هر كسي كه كارآمدي دين در جامعه را به 

اثبات برساند، انقلابي است و در مسير انقلاب حركت مي كند. 
رئيس مجلس با اش��اره به مش��كلات اقتصادي كش��ور ادامه داد: 

متأسفانه اقتصاد ما آلوده به رباست و ربا جنگ با خداست. 
قاليباف س��پس به رويكرد ش��هيد س��ليماني در حل مشكلات و 
مواجهه با مسائل اش��اره كرد و گفت: شهيد سليماني به جاي نگاه 
تهديد محور، نگاه جامعه محور داشت و نگاهش به مردم بود، از اين 
رو به جمهوري اسلامي نگفت كه به من تيپ و لشكر دهيد و مسائل 

مربوط به امنيت و دفاع را با نگاه فرهنگي حل كرد و با همين رويكرد 
توانست پاي امريكا را از منطقه ببرد و نيرو هاي حيوان صفت داعشي 
را جمع كند. رئيس مجلس گفت: س��ازمان فرهن��گ و ارتباطات 
اس��لامي قرارگاه صدور فرهنگ قرآني، فرهنگ انقلاب و اس��لام 
سياسي امام)ره( است. اين قرارگاه بايد محل كشف افرادي باشد كه 

مخلصانه قصد فعاليت فرهنگي دارند. 
وي انتشار وسيع س��رود »س��لام فرمانده« را نمونه اي از فعاليت 
مخلصان��ه در حوزه فرهنگ��ي دانس��ت و گف��ت: نيازمند چنين 
فعاليت هاي مجاهدانه در حوزه فرهنگي هستيم. رئيس مجلس در 
پايان گفت: اگر خواستار موفقيت جمهوري اسلامي هستيم، بايد 
مجاهدانه عمل كنيم و بايد باور هاي سال1۳57 را دوباره باور كنيم، 

البته با تجربه اي 4۰ساله كه تاكنون اندوخته ايم.

رئيس مجلس: اقتصاد ما آلوده به رباست 
   مجلس

نماينده ولي فقيه در سپاه:

 دشمن با اسلام بدلي
 به جنگ اسلام آمده است

دش�منان ب�ا راه ان�دازي اس�لام بدل�ي در تلاش�ند اس�لام 
را خام�وش كنند. اس�لام بدل�ي بزرگ تري�ن بلاي تاريخ اس�ت، 
مانند دوران معاويه كه مي دانس�ت با دين بايد س�راغ دين برود. 
به گزارش خبرگزاري بس��يج، حجت الاس��لام عبدالله حاجي صادقي، 
نماينده ولي فقيه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامي در جمع استادان، 
مسئولان و جانشينان بسيج استادان سراس��ر كشور به موضوع جهاد 
تبيين پرداخت و گفت: در موضوع جهاد تبيي��ن در مفاهيم مانده ايم 
و به مصداق نرسيده ايم، بايد بررس��ي كرد به چه نظام موضوعاتي بايد 
پرداخته شود. مقام معظم رهبري در 14خردادماه هفت فرمان صادر 
كردند. به نظر بنده آنچه رهبري فرمودند، توصيه نيس��ت بلكه فرمان 
است. ايش��ان فرمودند، نگذاريد از انقلاب هويت زدايي شود، نگذاريد 
حقيقت انقلاب را واژگونه نشان دهند، نگذاريد ياد امام كمرنگ شود، 
نگذاريد ارتجاع جاي گير شود، نگذاريد جنگ رواني تأثيرگذار شود و 
وانمود كنند كه كشور به بن بست رسيده است، نگذاريد اعتماد مردم 

به مسئولان از بين برود. 
وي سپس به موضوع استكبار س��تيزي به عنوان هويت انقلاب اشاره 
كرده و با ذكر اين پرسش كه چرا دشمن به دنبال هويت زدايي است، 
گفت: دشمن به اين نتيجه رسيده است انقلاب اسلامي را نمي توان از 
بين برد، مگر با زدن س��تون آن. دشمنان خود اعتراف كرده اند جنگ 
هشت ساله بزرگ ترين خدمت به انقلاب اسلامي بود چراكه در هشت 
سال جنگ، انقلاب اسلامي انسان هايي حماسه آفرين را تربيت كرد. 
جنگ به دفاع مقدس تبديل شد كه نظام را حفظ و انقلاب را به جهان 
صادر كرد. راهبرد دشمن امروز حمله به اركان است. آنها با راه اندازي 
اسلام بدلي در تلاشند اسلام را خاموش كنند. اسلام بدلي بزرگ ترين 
بلاي تاريخ است، مانند دوران معاويه كه مي دانست با دين بايد سراغ 
دين برود. آنها مي دانن��د آنتي تز انقلاب را بايد در تز انقلاب جس��ت. 
مي دانند اين انقلاب از بين نمي رود، مگ��ر آنكه آنها كه انقلاب كردند 
از اين انقلاب خسته ش��وند. خسته نش��ان دادن مردم و تغيير ذائقه 
فرهنگي آنان و تغيير گرايش ها و الگوها و رواج اباحه گري و فس��اد از 

جمله روش هاي آنهاست. 
........................................................................................................................
در توضيح نشست كميسيون امنيت ملي مجلس 

مطرح شد

 اخذ تضمين هاي كافي از امريكا
مطالبه مجلس از باقري

نمايندگان در نشست با معاون سياسي 
وزارت امور خارجه بر اخذ تضمين هاي 
كاف�ي از ط�رف امريكاي�ي در صورت 
بازگش�ت ب�ه برج�ام تأكي�د كردند. 
ب��ه گ��زارش ايرن��ا، ابوالفض��ل عمويي، 
سخنگوي كميسيون امنيت ملي مجلس 
ش��وراي اس��لامي در توضيح نشس��ت 

كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس با علي باقري، معاون 
سياسي وزارت خارجه گفت: در اين جلسه معاون سياسي وزارت خارجه 
به تفصيل، ابعاد بحران اوكراين و پيامدهاي آن در تحولات بين المللي 
و منطقه اي را ش��رح داد. همچنين موضوع سفر جو بايدن به منطقه و 
سناريوهاي احتمالي در خصوص اين سفر و ناكامي رئيس جمهور امريكا 

در دستيابي به اهداف مورد نظر تشريح شد. 
وي گفت: همچنين اقدامات صورت گرفته در دستگاه سياست خارجي 
كشور در سال گذشته براي پيگيري عضويت ايران در سازمان همكاري  

شانگهاي و بريكس پلاس هم در اين نشست تشريح شد. 
نماينده مردم  تهران در مجلس با اشاره به تأكيد باقري براي پايدارسازي 
روابط ايران با كشورهاي مختلف اظهار داشت: تثبيت جايگاه ايران در 
كريدورهاي بين المللي و تقويت سوآپ انرژي در منطقه جزو موضوعات 
هدف گذاري شده وزارت خارجه است كه معاون سياسي اين وزارتخانه 

به آنها اشاره كرد. 
عمويي ادامه داد: در بخش ديگري از جلس��ه روند مذاكرات هسته اي 
توسط باقري شرح داده ش��د و اينكه ارتباط جمهوري اسلامي ايران با 
اعضاي4+1 از طريق بورل و مورا، هماهنگ كننده هاي سياست خارجي 
اتحاديه اروپا ادامه دارد و موضوعات در حال گفت و گو اس��ت. نماينده 
مردم تهران در مجلس اضافه كرد: نمايندگان در اين نشس��ت بر اخذ 
تضمين هاي كافي از طرف امريكايي در صورت بازگشت به برجام تأكيد 
كردند. سخنگوي كميسيون امنيت ملي مجلس با اشاره به حل و فصل 
موضوعات پادماني كه در اين نشست به آن تأكيد شد، خاطرنشان كرد: 
مذاكره كننده ارشد كشور و نمايندگان حاضر در جلسه بر پيگيري هدف 
انتفاع اقتصادي مردم ايران از توافق احتمالي تأكيد كردند. همچنين 
نمايندگان در اين جلسه بر اهميت راستي آزمايي اقدامات طرف مقابل 

و رفع تحريم ها در صورت كسب توافق هم تأكيد داشتند. 
........................................................................................................................

رئيس پيشين سازمان انرژي اتمي:

 روحاني در برجام حقي احيا نكرد
فقط واگذار كرد 

دولت روحاني نتوانس�ت در مذاكرات 
حقي از حقوق اي�ران را احيا كند، فقط 
يكسري تكاليف را در برجام پذيرفت 
و دس�تاوردهاي نظام را واگ�ذار كرد. 
فريدون عباس��ي، رئيس پيشين سازمان 
ان��رژي اتمي و عض��و كميس��يون انرژي 
مجلس شوراي اسلامي در گفت وگو با مهر، 

در واكنش به اظهارات اخير حسن روحاني مبني بر اينكه كاش گرفتار 
مصوبه برجامي مجلس نمي شديم تا مي توانستيم در اسفند1۳99 برجام 
را احيا كنيم، اظهار داشت: حس��ن روحاني زماني وعده داده بود كه به 
محض امضاي برجام همه تحريم ها لغو مي شود، اما اين اتفاق نيفتاد. آيا 
مي توان به حرف چنين فردي اعتماد كرد كه اگر قانون اقدام راهبردي 

مجلس نبود، الان برجام احيا شده بود؟ 
وي بيان كرد: رئيس جمهور سابق به گونه اي حرف مي زند كه گويا اگر 
قانون اقدام راهبردي براي لغو تحريم ها و صيانت از حقوق ملت ايران 
نبود، شق القمر مي كرد. هشت سال كشور دست حسن روحاني بود و 

سؤال ما اين است كه وي در اين مدت چه كار كرد؟
نماينده مردم كازرون در مجلس ش��وراي اس��لامي تأكيد كرد: دولت 
روحاني نتوانس��ت در مذاك��رات حقي از حق��وق اي��ران را احيا كند، 
دولت سابق فقط يكسري تكاليف را در برجام پذيرفت، عقب نشيني و 
دستاوردهاي نظام را واگذار كرد. اگر نظام به حسن روحاني اجازه داده 
بود، وي همانطور كه صنعت هوايي و س��ازمان فضايي را تعطيل كرد، 
توان دفاعي كشورمان را هم از بين مي برد. عباسي متذكر شد: در قانون 
اقدام راهبردي براي لغو تحريم ها و صيانت از حقوق ملت ايران يكسري 
مجازات براي مستنكفين از اين قانون در نظر گرفته شده بود و حسن 
روحاني نتوانست آن قانون را از بين ببرد. به حسن روحاني اجازه دادند 
با رعايت ۲۸شرط برجام را اجرا كند اما وي شروط اجراي برجام را هم 
رعايت نكرد و هر كاري كه دوست داشت، انجام داد. اگر به روحاني اجازه 

مي دادند، بحث موشكي در ايران را هم تعطيل مي كرد.
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رئيس سازمان انرژي اتمي:

دوربين هاي فراپادماني فعلًا روشن نمي شود
20 سال است به ايران درباره ساخت بمب اتمی اتهام می زنند و هر بار آدرس جديد می دهند!

دوربين ه�اي برجام�ي در مراك�ز هس�ته اي 
اي�ران ب�راي رف�ع اتهام�ات نصب ش�د، اگر 
قرار اس�ت اين اتهامات پابرج�ا بماند، دليلي 
ن�دارد دوربين هاي فراپادماني روش�ن بماند. 
به گزارش مهر، محمد اس��لامي، رئيس سازمان 
انرژي اتمي كش��ور ظهر ديروز در حاشيه رويداد 
هم افزايي مديريت ايران كه در محل مصلاي امام 
خميني)ره( برگزار شد، در جمع خبرنگاران گفت: 
اساس انقلاب اسلامي بر پايه احساس مسئوليت 
مردم است، اين طور نيست كه فقط مسئولان و 
مديران دولتي و نظام حاكميتي مسئوليت داشته 
باشند. هر كس به نوبه خود مسئول است و بايد در 

سرنوشت خود تأثيرگذار باشد. 
وي تصريح ك��رد: هر وقت توانس��تيم مردم را در 
جايگاهي كه بايد باش��ند، قرار دهيم و آنها را در 
امور به درستي دخالت دهيم، آنجا موفق شده ايم، 
آنچنان كه در انقلاب اسلامي و دفاع مقدس نيز 

شاهد اين موفقيت بوده ايم. 
اسلامي بيان كرد: اگر مي خواهيم كشور توسعه 
پيدا كن��د و مردم مح��ور باش��د، بايد اي��ن نوع 
س��اماندهي ها و هم افزايي ه��ا را افزايش دهيم. 
فكر برگزاري اي��ن رويدادها اساس��اً فكر خوب و 

درستي است. 
رئيس سازمان انرژي اتمي كشور ادامه داد: بايد 
دقت كنيم در اين رويدادها باز هم همه چيز را به 
دولت مرتبط نكنيم. يكي از مس��ائل و معضلات 
اين قبيل اقدامات اين اس��ت ك��ه از آنها صورت 

مطالبه گري ب��راي دولت ايجاد مي ش��ود. وقتي 
دولت مجري باش��د، با محدوديت مواجه است و 
عده اي س��رخورده و گله مند مي شوند كه دولت 
طرح ما را اجرا نكرده است، اما وقتي اين ايده پيش 
برود كه مردم خودشان مس��ائل را احصا كنند و 
راه حل هاي خلاقانه ارائه دهند، خودشان نيز مسير 

را دنبال مي كنند.
وي تأكيد كرد: در مسير اين هم افزايي ها مسئله اي 
نيس��ت كه به تصميم يك مدي��ر دولتي منتهي 
شود، اين مس��ير در درون جامعه است و جامعه 
ما يك پتانسيل بي انتها دارد. جامعه ايراني هم به 
لحاظ فرهنگ و شعور و هم به لحاظ اراده و ايمان، 

جامعه اي قدرتمند است. 
اس��لامي با تأكيد بر اينكه باي��د از تفكر دخالت 
دولت فاصله بگيريم، عنوان كرد: امروز جاي تفكر 
هم افزايي در كشور خالي اس��ت و به كساني كه 
چنين تفكري را احيا مي كنند، تبريك مي گوييم 
و اميد داريم از برگزاري اي��ن رويداد، انگيزه هاي 
مضاعف براي تشكل ها و فعالان حوزه هاي مختلف 

ايجاد شود تا ظرفيت هاي خود را به كار بگيرند. 
وي تأكيد ك��رد: هر چق��در ظرفيت هاي خود را 
گس��ترش دهيم، تأثيرگذاري ما بيشتر مي شود 
و مقاوم��ت ما براي عب��ور از چالش ه��ا افزايش 

خواهد يافت. 
   اساس پذيرش برجام براي رفع اتهامات 

عليه ايران بود
اس��لامي در پاس��خ به س��ؤالي مبني بر توافقات 

هسته اي و فعاليت دوربين هاي فراپادماني اظهار 
كرد: خيلي مهم اس��ت كه مردم و مس��ئولان ما 
در مواقع مختلف حافظه تاريخ��ي خود را به كار 
بگيرند. ۲۰سال اس��ت طرف مقابل به جمهوري 
اسلامي اتهام ساخت بمب اتمي را مي زند و هر بار 

آدرس جديدي مي دهد. 
وي ادامه داد: تاريخ را نگاه كنيد و ببينيد چطور 
مرتباً ما را به ش��وراي امنيت سازمان ملل بردند، 
عليه ما قطعنامه وضع كردند و تحريم ها را افزايش 
دادند. ۲۰س��ال اس��ت همه دولت هاي گذشته 
مذاكره كرده اند و حاصل آن سند برجام شده اما 
باز هم همان اتهامات قبلي را در قالب اسناد ربايش 
شده و مكان ها و مدارك ادعايي مطرح مي كنند. 

اس��لامي تأكيد كرد: اس��اس جمهوري اسلامي 
ايران در برجام رفع اتهامات ب��وده و ايران در پي 
اين بوده است اعتمادس��ازي ايجاد كند و در اين 
راستا پذيرفته اس��ت فعاليت غني سازي اورانيوم 
خود را محدود س��ازد و ظرفيت و سرعت خود را 
كاهش دهد، اما طرف مقابل به اين موضوع پايبند 

نبوده است. 
وي تصريح كرد: ايران نظارت تجديدشده را براي 
رفع اتهامات پذيرفته بود، دوربين هاي فراپادماني 
نيز براي رفع اتهامات نصب شدند، اگر قرار است 
اين اتهامات پابرجا باشد، ديگر دليلي براي چنين 

نظارتي وجود ندارد. 
رئيس س��ازمان انرژي اتم��ي عنوان ك��رد: اين 
دوربين ها در حال حاضر جمع و پلمب ش��ده اند 

و توس��ط آژانس در بخش تأسيس��ات نگهداري 
مي شوند. 

  غني س�ازي خارج از چارچ�وب و بدون 
هماهنگي با آژانس نداشته ايم

اسلامي با اشاره به اينكه متأسفانه برخي لفاظي ها 
هنوز صورت مي گيرد، گفت: جمهوري اس��لامی 
ايران هيچ گاه پنهان كاري نمي كند و ما هيچ وقت 
غني سازي خارج از چارچوب و بدون هماهنگي 
با آژانس نداشته ايم. همه زيرساخت هاي صنايع 
اتمي اي��ران با هماهنگي و تح��ت نظارت آژانس 

بوده است. 
وي خاطرنشان كرد: آژانس در حال حاضر فعاليت 
خود را مطابق ضوابط سازمان انرژي اتمي انجام 
مي دهد اما دوربين هاي فراپادماني كه مربوط به 
برجام است، در صورتي فعال خواهند شد كه طرف 
مقابل به توافق برجام بازگردد، آن هم در صورتي 
كه ما اطمين��ان حاصل كنيم ديگر قرار نيس��ت 
ش��يطنتي اتفاق بيفتد تا بتواني��م تصميم گيري 

مجددي انجام دهيم. 
   بايد تفكر انتظار از دولت براي استخدام 

اصلاح شود
رئيس س��ازمان ان��رژي اتمي كش��ور در رويداد 
هم افزايي مديريت ايران14۰1 اظهار داشت: در 
انقلاب اسلامي و دفاع مقدس آموختيم كه مردم 
بايد نقش آفرين و محور باش��ند. امروز هدف اين 
نمايش��گاه بها دادن و ميدان دادن به مردم است 
و بايد از ظرفيت هاي مردمي در مديريت كش��ور 

استفاده شود. 
وي اف��زود: ايجاد كردن دو طبق��ه ملت و دولت، 
مس��ائلي را حل نخواهد كرد بلكه بايد همه براي 
حل مشكلات مسئول باشند و برای رقم زدن آن 
نيز بايد ظرفيت ها و استعدادها شناسايي شوند تا 

زمينه شكوفايي تحقق يابد. 
رئي��س س��ازمان ان��رژي اتم��ي گف��ت: باي��د 
هم افزايي بي��ن م��ردم و دولت به وج��ود بيايد، 
بايد از ظرفيت هاي مردمي در توس��عه مديريت 
كشور استفاده ش��ود و اين از طريق محله محور 
و بخش محور تحقق پي��دا مي كن��د، يعني بايد 
مش��كلات در جزئي ترين بخش كشور حل شود 
و نبايد تمام اين موارد احصا و همچون كوه روي 
ميز دولت تلنبار شود بلكه مي توان از ظرفيت هاي 

مردمي در جهت حل آنها استفاده كرد. 
اسلامي با بيان اينكه در داخل كشور استعداد هاي 
درخش��ان و فعالي وج��ود دارد كه باي��د از اين 
استعدادها استفاده كرد، اظهار داشت: يك زماني 
توقع استخدام و ايجاد شغل از دولت وجود داشت 
اما امروز آن طور نيس��ت كه دول��ت بتواند انجام 
دهد و بايد اين تفكر اصلاح شود، زيرا خود مردم 

مي توانند شغل ايجاد كنند. 
وي تأكيد كرد: س��ازمان انرژي اتمي در گستره 
كشور مستقر است و فعاليت خود را انجام مي دهد 
و هر كجا كه ظرفيت و اس��تعدادي وجود داشته 

باشد، قطعاً از آن استفاده خواهد كرد.

  گزارش

فرمان�ده ني�روي هوافض�اي س�پاه پاس�داران ب�ا اش�اره 
از  بي�ش  ارتف�اع  در  ك�ه  ن�ور  ماه�واره  وضعي�ت  ب�ه 
۵00كيلومت�ري ق�رار گرفت�ه اس�ت، گف�ت: در س�ال جاري 
ماهواره ب�ر جدي�د قائ�م را ب�ه فض�ا پرت�اب مي كني�م. 
سردار سرتيپ پاسدار اميرعلي حاجي زاده، فرمانده نيروي هوافضاي 
سپاه در گفت وگو با سيماي جمهوري اس��لامي ايران با بيان اينكه 
پهپاد غزه يكي از هزاران طرح هاي نيروی هوا فضا است، اظهار داشت: 
بازخورد دشمن را در اين حوزه ببينيد و سخنان آنها را دنبال كنيد 
كه امريكايي ها با اشاره به حوزه كوچك پهپادي مي گويند اين بخش 

برتري هوايي آنها را بعد از ۸۰ سال از بين برده است. 
وي افزود: آنها مي گويند حوزه هوافضا و قدرت پهپادي و موش��كي 
مسئله اي مهم تر از هسته اي است و البته اين را هم بدانند در حوزه 
پدافندي نيز روال كار همين است و به لطف الهي اين قدرت امروز در 

همه حوزه ها ايجاد شده است. 
فرمانده هوافضاي س��پاه اضافه كرد: اينكه دشمن به اين توانمندي 
اقرار مي كند، بايد عمق مس��ئله را متوجه ش��ويد و بحمدالله امروز 
كشور و نيرو هاي مس��لح ما و س��پاه جايگاه ارزنده و برتري واقعي 
دارند و دشمن نيز اعتراف مي كند كه فشار حداكثري و تحريم هاي 
فلج كننده شكست مفتضحانه خورد و اين معضلاتي كه دامن امريكا 

را گرفته به خاطر ايران است. 

    ارتباط گيري برخي كشورها با رژيم صهيونيستي را 
در سكوت رصد مي كنيم 

حاج��ي زاده همچني��ن درب��اره ارتباط گي��ري برخ��ي كش��ور ها 
ب��ا رژيم صهيونيس��تي گف��ت: بعضي ه��ا در ح��ال پناه ب��ردن به 
رژيم صهيونيستي هستند، در حالي كه اين رژيم يك غده سرطاني 
اس��ت و اينها دارند خواسته يا ناخواسته غده س��رطاني را به كشور 
خودشان منتقل مي كنند و اگر پرهيز نكنند رژيم صهيونيستي هيچ 
كمكي به آنها نمي كند بلكه اين غده سرطاني گريبان آنها را خواهد 
گرفت و دير يا زود اينها به مشكلات اساسي مبتلا مي شوند، ولي ما 

هم در سكوت مطلق در حال رصد اين جريان هستيم. 
فرمانده نيروي هوافضاي س��پاه پاس��داران انقلاب اسلامي درباره 
رهنمود هاي رهبري درب��اره افزايش توان پهپادي بيان داش��ت: 
قدرت پهپادي يك قدرت جديد و تازه متولد شده است و شاخه هاي 

مختلفي دارد و خيلي از اين بخش ها اختراع ايراني است.  
    موش�ك هاي زمين به ه�واي پدافندي با پاي�ه پهپادي  

اختراع ايراني است
وي ادامه داد: موش��ك هاي زمين به هواي پدافندي با پايه پهپادي 
اختراع ايراني است و از اين قبيل موارد زياد داريم و بايد بگويم چه 
در دقت موشك ها، چه در حوزه پدافندي و چه راداري و پهپادي ما 
موفقيت را مرهون اجراي دقيق تدابير مقام معظم رهبري هستيم. 

حاجي زاده همچنين گفت: اگر امروز دشمنان از اين قدرت نگران 
شده اند و دعوت به مذاكره مي كنند و در كنگره دنبال مصوبه اي 
براي محدود كردن ايران هس��تند، همه اينها نتيجه اجراي اين 
تدابير بوده اس��ت و الحمدلله ام��روز يك قدرت ب��ا فاصله زياد از 

ديگران هستيم. 
فرمانده نيروي هوافضاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامي همچنين 
با اشاره به وضعيت ماهواره نور كه در ارتفاع بيش از 5۰۰كيلومتري 
قرار گرفته است، گفت: در سال جاري ماهواره بر جديد قائم را به فضا 

پرتاب مي كنيم.

سردار حاجي زاده: ماهواره بر قائم امسال به فضا پرتاب مي شود
دفاعی


